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§ 5 
Månadsprognos juli 2024  
UTBF 2024/1529 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner att det extra statsbidraget 

till skolväsendet om 41,6 mnkr fördelas till grundskola och 
anpassad grundskola i enlighet med förvaltningens förslag. 

2. Utbildningsnämnden godkänner därutöver månadsrapporten 
per den 31 juli 2024. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har för perioden januari-juli förbrukat 56,4 
procent av årets budget. Nämnden redovisar ingen avvikelse mot 
budget efter fondförändring i årets prognos per maj. 
  
Stockholms stad kommer erhålla 41,6 mnkr i extra statsbidrag 
utifrån regeringens avisering om extra statsbidrag till skolväsendet 
om 500 mnkr i vårändringsbudgeten. Kommunstyrelsen uppmanade 
i tertialrapport 1 utbildningsnämnden att skyndsamt fördela bidraget 
i sin helhet till skolenheterna. Förvaltningen föreslår att bidraget i 
sin helhet fördelas till grundskola och anpassad grundskola för 
elever som har Stockholm som hemkommun, till skolor i kommunal 
regi i Stockholm och fristående huvudmän. Bidraget motsvarar ett 
belopp om cirka 400 kronor per elev. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 20 augusti 2024. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 22 augusti 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 UTBF 2024/1529-13 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Månadsprognos 31 juli 2024 för utbildningsnämnden 
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§ 6 
Rättegångsfullmakt till stadsledningskontorets juridiska 
avdelning  
Fullmakt 
UTBF 2024/3379 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden ger fullmakt för stadsjurist Sidrah 

Schaider samt vice stadsjuristerna Hans Altsjö och Kristina 
Söderberg att var för sig företräda Stockholms kommun 
inom nämndens förvaltningsområde. Med undantag för rätt 
att motta delgivning av stämningar äger ombud den 
behörighet som anges i rättegångsbalken 12 kap. 14 § första 
stycket. Ombud äger dessutom att på nämndens vägnar 
uppbära, motta och kvittera nämndens tillkommande medel 
och handlingar, att förordna annan i sitt ställe samt i övrigt 
vid alla de tillfällen, då Stockholms kommuns rätt inom 
nämndens förvaltningsområde kan vara ifråga, densamma 
iakttaga och bevaka. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt ”Reglemente med allmänna bestämmelser för Stockholms 
stads nämnder” får nämnden själv eller genom ombud föra stadens 
talan i alla mål och ärenden inom sitt ansvarsområde. 
Utbildningsnämnden har tidigare utfärdat rättegångsfullmakt till 
stadsledningskontorets juridiska avdelning. Under sommaren har 
det skett personalförändringar inom juridiska avdelningen på 
stadsledningskontoret. Ny rättegångsfullmakt behöver därför 
inhämtas från nämnden. Utbildningsförvaltningen föreslår därför att 
utbildningsnämnden beslutar om en ny rättegångsfullmakt som 
ersätter den tidigare. Fullmakten gäller för stadsjurist Sidrah 
Schaider samt vice stadsjuristerna Hans Altsjö och Kristina 
Söderberg att var för sig företräda Stockholms kommun inom 
nämndens förvaltningsområde. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom ledningsstaben utifrån det förslag som 
stadsledningskontorets juridiska avdelningar har tagit fram. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 20 augusti 2024. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 22 augusti 2024. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/3379-3 Tjänsteutlåtande - Rättegångsfullmakt 
till stadsledningskontorets juridiska avdelning 

 UTBF 2024/3379-1 Begäran om ny rättegångsfullmakt till 
stadsledningskontorets juridiska avdelning 
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§ 9 
Rese- och mötespolicy för Stockholms stad  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/319 
UTBF 2024/2579 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservation 
Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ett förslag på en rese- och 
mötespolicy för Stockholms stad till utbildningsnämnden. Policyn 
ger vägledning om vad som gäller vid tjänsteresor och möten för 
staden. 
  
Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till förslaget. 
Förvaltningen bedömer att mötes- och resepolicyn styr mot de 
avsedda målen att minska klimatpåverkan på ett effektivt sätt 
genom att främja klimatvänliga tjänsteresor och möten. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Beslutet föreslås justeras 
omedelbart med anledning av remissens svarstid. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 
kompetensförsörjning i samråd med gymnasieavdelningen, 
grundskoleavdelningen, avdelningen för ekonomi och styrning, 
avdelningen för stöd kring lärande och elevhälsa samt avdelningen 
för utveckling och samordning. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 20 augusti 2024. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 22 augusti 2024. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Linnéa Vinge (SD) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas (SD) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Utbildningsnämnden godkänner 
Sverigedemokraternas utlåtande som svar på 
remissen. 

2. Därutöver anföra följande: 
  
Sverigedemokraterna anser att alla resor som genomförs av 
Stockholms stads tjänstemän ska utgå från ett kostnadstänk. 
Resor i Stockholms innerstad är naturligt billigare via gång, 
kollektivtrafik och cykel. Resor i länet eller till mindre 
tätorter kan ske med bil om det innebär en direkt 
biljettbesparing och indirekt tidsbesparing. Likaså är flyget ett 
viktigt färdmedel vid resor till norra Sverige och utlandet. 
  
Tjänstemän bör inte bestraffas för att de inte har valt att 
investera stora belopp i en ny miljöbil. I de få tillfällen när 
den egna bilen används i tjänst mot reseersättning bör 
modellen av fordon ersättas på lika villkor. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Linnéa 
Vinge (SD). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Särskilt uttalande 
Claes Nyberg (C) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Centerpartiet välkomnar att stadens rese- och mötespolicy 
aktualiseras så att digitala möten ska bli förstahandsval vid 
möten på annan ort. Samtidigt får det inte bli det enda valet 
då det mänskliga mötet främjar relationsbyggande, tolerans, 
innovation och tillit. I samband med resor för dessa syften är 
det viktigt att nämnder och bolagsstyrelser i sina 
verksamheter aktivt väljer, stödjer och främjar klimatsmarta 
transportalternativ. 
  
Kommunfullmäktige har fattat beslut om att samtliga 
nämnder och styrelser ska minska verksamhetens tjänsteresor 
med flyg. Samtidigt har stadens tjänsteresor med flyg 
fördubblats sedan 2022. Centerpartiet anser att flygresor 
fortsatt är nödvändiga för längre distanser dit tåg inte når på 
ett effektivt sätt eller med mycket gles trafik, men den 
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markanta ökningen tyder på en bristande efterlevnad av 
stadens riktlinjer och en nonchalant inställning till flygets 
negativa klimatpåverkan. 

  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler ett ersättaryttrande enligt följande: 
  

Enligt Kristdemokraterna bör stadens rese- och mötespolicy 
bidra till en effektiv och ändamålsenlig organisation som 
tillvaratar digitaliseringen och arbetar målmedvetet i 
utvecklingen av våra verksamheter. Som landets huvudstad 
och största kommun sett till antalet invånare ställs stora krav 
på vår organisation att möta ett Stockholm i ständig 
förändring. En viktig del i detta arbete är att dra lärdom av 
våra grannländer, samverka med våra grannkommuner och 
samordna våra interna förvaltningar. 
  
Pandemiåren ledde till en snabb digitaliseringstakt i staden; 
digitala möten har i många fall blivit praxis. Som ett resultat 
av detta har stadens tjänsteresor med flyg kraftigt minskat, 
vilket är bra för vårt avtryck på miljön. Mot bakgrund av 
detta instämmer vi i den reviderade policyns delar om att 
digitala möten alltid bör övervägas framför resor och möten. 
Som huvudstad får vi däremot inte underskatta vikten av 
utbyte, relationsskapande eller påverkansarbete för att värna 
vår stads intressen. Sådana möten och resor kan ofta 
genomföras digitalt eller anordnas genom långväga tågresor 
men under vissa förutsättningar blir bekostnaden av både tid 
och kvalitet oproportionerligt hög. 
  
Vi är därför skeptiska mot policyns nya inriktning avseende 
politikens styrning av färdmedel och förhållningssätt för de 
resor som trots digitalisering och trots ett kraftigt minskat 
antal tjänsteresor fortsatt bedöms nödvändiga av våra 
förvaltningar. Vi efterfrågar en teknikneutralitet i policyn för 
att inte utesluta flygresor vare sig inrikes eller utrikes. Att 
inrätta ett totalförbud mot flygresor mellan landets tre största 
städer riskerar att begränsa omställningen av småskaligt flyg 
till eldrift, vars genombrott vi närmar oss i allt snabbare takt. 
Att tåg ska utgöra norm även vid utlandsresor inom Europa är 
högst anmärkningsvärt och nonchalant gentemot våra 
tjänstemän och deras arbetstider. Miljöpåverkan är, och ska 
fortsätta vara, en viktig parameter i valet av färdsätt, men 
även andra parametrar bör tas med i bedömningen vid val av 
resa. Programmet riskerar i dessa delar att leda till 
suboptimeringar i staden. 
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Handlingar i ärendet 
 UTBF 2024/2579-2 Tjänsteutlåtande - Rese- och 

mötespolicy för Stockholms stad 
 UTBF 2024/2579-1.2 Bilaga - Rese- och mötespolicy 2024 
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§ 10 
System för intern klimatväxling för tjänsteresor med flyg  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/310 
UTBF 2024/2576 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservation 
Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ett förslag till system för intern 
klimatväxling för tjänsteresor med flyg till utbildningsnämnden. 
Förslaget innebär att stadens förvaltningar ska klimatkompensera 
med 50 procent av kostnaden för tjänsteresor med flyg. Medlen ska 
användas för klimatkompenserande åtgärder i form av plantering av 
gatuträd i Stockholms stad. 
  
Utbildningsförvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till förslaget. 
Tillsammans med förslaget till rese- och mötespolicy styr 
regelverket mot de avsedda målen att minska klimatpåverkan på ett 
effektivt sätt genom att främja klimatvänliga tjänsteresor och 
möten. Förvaltningen menar att det är tveksamt att skolpeng eller 
anslag till lärande ska finansiera något annat än skolverksamhet. 
Därav anser förvaltningen att förslaget bör tydliggöras så att det 
framgår av regelverket att elevresor eller resor där medföljande 
personal är nödvändig för en elevresas genomförande inte ska 
omfattas av avgifter för klimatkompensation. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Beslutet justeras 
omedelbart med hänsyn till remissens svarstid. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av avdelningen för ekonomi och styrning i 
samarbete med grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 20 augusti 2024. Ärendet har även 
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behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 22 augusti 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Linnéa Vinge (SD) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas (SD) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Utbildningsnämnden godkänner 
Sverigedemokraternas utlåtande som svar på 
remissen. 

2. Därutöver anföra följande: 
  
Sverigedemokraterna ställer sig tveksamma till att en 
klimatväxlingsfond är det mest effektiva sättet att 
grönkompensera för reseutsläpp. Genom förslaget uppstår 
dolda kostnader som belastar staden och skattebetalarna 
genom ökad administration kring utredning, inrättande, 
rapportering och uppföljningen. 
  
Vi anser att staden istället bör utöka anslaget till 
trädplantering genom att sätta ett procentmål relativt till 
kostnaden för samtliga resor som har gjorts under året, 
alternativt ett schablonbelopp om 5 miljoner kronor årligen. 
Detta besparar oss tunga administrativa kostnader och innebär 
mer utfall för pengarna. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Linnéa 
Vinge (SD). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Särskilt uttalande 
Claes Nyberg (C) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Centerpartiet ser positivt på att majoriteten äntligen kommit 
till skott med att införa ett system för intern klimatväxling för 
tjänsteresor med flyg och belägga samtliga nämnders 
tjänsteresor med flyg med ett internt kostnadspåslag. 
Nämnder och bolagsstyrelser ska i sina verksamheter 
använda, stödja och främja klimatsmarta transportsätt och på 
motsvarande sätt beakta flygets negativa klimatpåverkan. 
Samtidigt har stadens tjänsteresor med flyg fördubblats sedan 
2022. 
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Det är givetvis rimligt att undanta resor för medföljande 
personal till elevers aktiviteter från att belasta skolpengen till 
enheter. Men i de få fall detta sker och kräver resa via flyg då 
bör klimatväxlingen bekostas av centrala medel hos 
Utbildningsförvaltningen för att upprätthålla incitament att 
uppnå målen med regelverket. 
  
Centerpartiet tycker att flyget har en plats för de långa 
resorna, men den kraftiga ökningen tyder på en undermålig 
efterlevnad av regelverken och en nonchalans inför flygets 
klimatpåverkan. 

  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler ett ersättaryttrande enligt följande: 
  

Vi kristdemokrater vet att omställningen till ett hållbart 
samhälle kräver teknikutveckling och en dit tillhörande 
teknikneutralitet. Sverige och Stockholm ligger i framkant 
avseende elektrifiering och minskat fossilberoende, just tack 
vare denna inställning. Alternativet är avveckling och 
bakåtsträvanden vilket försämrar såväl vårt välstånd som 
möjligheten för hela samhället att delta i omställningen. 
  
På drygt 20 år har elbilen i västvärlden gått från experimentell 
nymodighet till norm på marknaden, samt med en räckvidd 
och hastighet som uppnått samma standard som fossilfordon. 
Det experimentella stadie som elbilen befann sig i under 
slutet av 1900-talet befinner sig idag elflyget i. Att stänga 
dörren till flygresor, även inrikesresor, riskerar att försena en 
helt avgörande omställning inom flygtrafiken. 
  
På vägen mot fossilfritt flyg har marknaden redan inrättat 
system för klimatkompensation eller grönt flygbränsle som 
tillval i samband med bokning av flygresor. Vi reagerar 
därför på att staden uppfinner hjulet en andra gång och går 
fram med ett eget kompensationssystem likt det som redan 
finns på marknaden. Vi reagerar även på att man valt att 
utforma detta system som ett internt avgiftssystem på hela 50 
procent av kostnaden per resa knutet till färdmedel istället för 
att ta utgångspunkt i utsläppen. Vänsterstyret gör det tydligt 
att det är flyget och inte utsläppen som ska bekämpas. Att 
därtill enbart öronmärka medel till trädplanteringar istället för 
en rad olika hållbarhetsinsatser baserat på behov och resultat 
bekräftar vår bild av detta interna system som högst 
symbolpolitiskt. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/2576-3 Tjänsteutlåtande - System för intern 
klimatväxling för tjänsteresor med flyg 
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 UTBF 2024/2576-1.1 (Godkänd - R 1) KS 2023/310 
Tjänsteutlåtande - System för intern klimatväxling 
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§ 11 
Statens skolverks redovisning av uppdrag om ett 
nationellt professionsprogram  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/812 
UTBF 2024/3714 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Statens skolverks redovisning av 
uppdrag om ett nationellt professionsprogram” till 
utbildningsnämnden för yttrande. 
  
Skolverket konstaterar i uppdragsredovisningen att 
kompetensutveckling är det centrala inom ett professionsprogram. 
Genom professionsprogrammet kan förskollärare, lärare och 
rektorer få helt nya möjligheter att utveckla sin professionella 
kompetens under hela sitt yrkesliv. Det nationella 
professionsprogrammet ska leda till förbättrad undervisning i 
förskolan och skolan. Skolverket bedömer att all 
kompetensutveckling inom professionsprogrammet bör utgå från 
barnens och elevernas behov och främja deras lärande. 
Kompetensutvecklingen ska också bidra till en utbildning som vilar 
på vetenskaplig grund och beprövad erfarenhet. 
  
Utbildningsförvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till de förslag 
som återfinns i Skolverkets redovisning av regeringsuppdraget. På 
några delar lämnar förvaltningen synpunkter, understryker vikten av 
att finna lösningar på några av de ramfaktorer som identifierats samt 
lyfter fram några kvarstående oklarheter. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 
samordning i samråd med gymnasieavdelningen, 
grundskoleavdelningen samt avdelningen för personal och 
kompetensförsörjning. 
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Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 20 augusti 2024. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 22 augusti 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Claes Nyberg (C) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Centerpartiet ser positivt på att det skapas en nationell 
struktur för kompetensutveckling för rektorer, lärare och 
förskolelärare, samt ett meriteringssystem för legitimerade 
lärare och legitimerade förskolelärare. 
  
Sverige har en ihållande och över landet ojämnt fördelad 
lärarbrist som enligt prognoser inte ser ut att vika. 
Centerpartiet vill höja läraryrkets status där medarbetaraktiv 
professionsutveckling, högre lön till bra lärare, mer tid till 
uppdragets kärna och kompetensutvecklingsgaranti är viktiga 
komponenter. Det nationella professionsprogrammet är en del 
i att åstadkomma detta. 
  
I de länder som presterar högt i internationella mätningar har 
lärarna i flera fall högre löner än i Sverige men framförallt 
ofta tydligare karriärmöjligheter och ett mer flexibelt 
arbetsliv med organisering som främjar utveckling av såväl 
verksamhet som anställdas kompetens. Det senare ska inte 
överskuggas av professionsprogram. 
  
Det är viktigt att Sveriges lärare och skolledare också får 
återkommande kompetensutveckling under sin karriär för att 
utvecklas och fortbildas. Men det är samtidigt centralt att ett 
framtida professionsprogram inte enbart likt tidigare reformer 
stannar vid specifika tjänstegrader i vertikal hierarki eller 
fasta lönepåslag. En professions utveckling måste också 
möjliggöra specialisering och strukturer som främjar 
utveckling av en arbetsorganisation som mer harmoniserar 
med samhälle och arbetsliv i övrigt. Det kan stärka skolans 
och läraryrkets attraktivitet och främja möjligheten för lärare 
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där så är möjligt och önskat kan ha ett mer flexibelt arbetsliv 
både i och utanför skolans direkta ram. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/3714-2 Tjänsteutlåtande - Statens skolverks 
redovisning av uppdrag om ett nationellt professionsprogram 

 UTBF 2024/3714-1.2 Remiss - Statens skolverks 
redovisning av uppdrag om ett nationellt professionsprogram 
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§ 12 
Motion om upphandling av trygghetspaket till skolorna  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/157 
UTBF 2024/1186 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservation 
Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om upphandling av 
trygghetspaket till skolorna” av Linnéa Vinge (SD) till 
utbildningsnämnden för yttrande. Motionen föreslår att Stockholms 
stad ska upphandla ett trygghetspaket till skolorna bestående av 
metalldetektorer, skalskydd och väktare med pedagogisk träning. 
  
Utbildningsförvaltningen delar motionens problembeskrivning och 
bedömer i likhet med motionären att arbetet för att minska farliga 
föremål på skolor är en prioriterad fråga. Den samlade 
bedömningen är dock att motionens innehåll och det som 
efterfrågas tillgodoses genom skolornas befintliga säkerhetsarbete. 
Förslaget i motionen kräver därtill omfattande resurser som 
företrädesvis kan riktas mot andra trygghetsskapande insatser. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på motionen 
och överlämnar den till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
Med hänsyn till remisstiden ska beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 20 augusti 2024. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 22 augusti 2024. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Linnéa Vinge (SD) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas (SD) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att motionen tillstyrks. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Under de senaste åren har vi tyvärr bevittnat flera händelser 
där lärare och elever skadats eller dödats i knivattacker. 
Arbetet mot farliga föremål på våra skolor är därför angeläget 
och måste vara en prioriterad fråga. 
  
Utöver att denna typ av trygghetspaket som anförs i motionen 
kan motverka extrema situationer vill vi speciellt betona att 
anlitande av väktare med pedagogisk träning helt allmänt kan 
bidra till att undervisningen och skolarbetet i högre 
utsträckning kan ske utan stök, bråk och mobbning. 
  
Av förvaltningens tjänsteutlåtande framgår det att en ökad 
närvaro av synlig personal kan åstadkomma samma 
avskräckande effekt som metalldetektorer. Även om en ökad 
närvaro av vuxna i skolan är en viktig och prioriterad fråga, 
menar vi att det inte kan ersätta den effekt som kan uppnås 
genom metalldetektorer. 
  
Även om metalldetektorer naturligtvis inte är en önskvärd 
utveckling på våra skolor, och något som endas ska användas 
när det verkligen krävs, menar vi att Stockholms stad måste 
stå bättre rustade inför extrema situationer. Det kan handla 
om problematik med upprepade hot eller att farliga föremål 
förs in på skolans område, rykten om att elever går runt med 
kniv, eller en upplevd oro för personal och elevers säkerhet. 
Vid sådana situationer måste staden skyndsamt kunna vidta 
de åtgärder som anses nödvändiga. Förvaltningen bör därför, 
som anförs i motionen, uppdras att upphandla de föreslagna 
insatserna. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Linnéa 
Vinge (SD). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1186-2 Tjänsteutlåtande - Motion om 
upphandling av trygghetspaket till skolorna 
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 UTBF 2024/1186-1.1 Motion om upphandling av 
trygghetspaket till skolorna 
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§ 13 
Motion om att förebygga sexuella övergrepp mot barn  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/408 
UTBF 2024/2306 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservation 
Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat motionen ”Att förebygga sexuella 
övergrepp mot barn” av Linnéa Vinge (SD) till utbildningsnämnden 
för yttrande. 
  
Motionen föreslår att berörda nämnder ges i uppdrag att ta fram 
förslag på en handlingsplan/handlingsplaner i syfte att förebygga 
övergrepp mot barn inom kommunala verksamheter. Motionen 
föreslår också att berörda nämnder ges i uppdrag att initiera en 
utbildning för personal som arbetar med barn för att öka kunskapen 
om hur sexuella övergrepp mot barn lättare kan upptäckas. 
  
Utbildningsnämnden har tagit fram handlingsplanen Våga fråga, 
lyssna och agera som omfattar personer utsatta för sexuellt våld 
oberoende av relationen till förövaren. Handlingsplanen gäller för 
perioden 2021–2025 och vänder sig till all skolpersonal, elevhälsans 
personal och skolledningar men också till personal på central 
förvaltning. Inom ramen för arbetet med handlingsplanen erbjuder 
utbildningsförvaltningen löpande en rad olika utbildningar och 
kunskapshöjande insatser för skolpersonal. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 
avdelningen för personal och kompetensförsörjning. 
  

Sida 21 (28)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-08-29 

Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 20 augusti 2024. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 22 augusti 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Linnéa Vinge (SD) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas (SD) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att motionen tillstyrks. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
I mars 2024 åtalades en lärare i Stockholm för bland annat 
grovt barnpornografibrott, kränkande fotografering och 
sexuellt ofredande då han ertappats med att under flera år ha 
smygfilmat över 100 flickor i lågstadieåldern. 
  
Att adressera det faktum att pedofiler inte sällan tycks söka 
sig till yrken och sammanhang som involverar barn är 
angeläget. Stockholms stad har inte bara ett ansvar att skapa 
trygga och säkra miljöer för barn och unga, utan även ett 
ledningsansvar att se till att personalen får utbildning i hur 
förövare kan maskera ett sexuellt intresse för barn för att på 
så sätt kunna stoppa olämpliga personer och upptäcka 
signaler om att något är fel. 
  
Vi menar att stadens befintliga insatser inte varit tillräckligt 
offensiva i fråga om att skydda barn mot övergrepp inom våra 
kommunala verksamheter, samt att det inte finns några 
ursäkter att inte förbättra det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Linnéa 
Vinge (SD). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/2306-2 Tjänsteutlåtande - Motion om att 
förebygga sexuella övergrepp mot barn 

 UTBF 2024/2306-1.1 Motion om att förebygga sexuella 
övergrepp mot barn 
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§ 14 
Motion om läslust och tillgång till böcker bland stadens 
barn och unga  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/238 
UTBF 2024/2305 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat motionen ”Läslust och tillgång till 
böcker bland stadens barn och unga” av Andréa Hedin (M) till 
utbildningsnämnden för yttrande. Enligt motionen bör staden satsa 
på hallbibliotek i förskolan och böcker i sommarlovspresent till 
stadens elever, årligen i grundskolan. 
  
Utbildningsförvaltningen håller med om att det är viktigt att 
utveckla det läsfrämjande arbetet inom skola och fritidshem. 
Utdelning av sommarlovspresenter i form av en egen bok varje år 
under grundskoleåren kan vara ett av flera möjliga sätt att stimulera 
till läsning och litteraturintresse. Vid en prioritering av resurser bör 
dock kostnaden för individuella bokgåvor vägas mot möjligheten att 
köpa in ett aktuellt och brett urval av litteratur för gemensam 
användning på skolan, exempelvis via inköp till skolbiblioteken 
eller till det gemensamma cirkulationsbiblioteket. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 
avdelningen för lärande och elevhälsa. 
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Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 20 augusti 2024. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 22 augusti 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) och Claes Nyberg 
(C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt Moderaternas 
(M) och Centerpartiets (C) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att tillstyrka motionen 
2. Därutöver anföra: 

  
Allt för många elever kommer till förskoleklass med 
bristande språkkunskap och läsförståelse, samtidigt vet vi att 
mer än var tionde elev i årskurs 1 inte kan läsa bekanta 
meningar. Den elev som inte behärskar läsningen kommer 
också att få svårt att klara grundskolan, det är därför viktigt 
att både lyfta läslust och läsförmåga tidigt. 
  
Stockholm är en av Sveriges största skolhuvudmän och vi har 
kapaciteten och förmågan att göra insatser för att främja 
läsningen bland våra barn och unga med relativt enkla medel. 
Staden har erhållit mer än 40 miljoner kronor i statsbidrag 
enbart för grundskolan som hade kunnat användas till att 
bland annat finansiera motionens förslag. 
  
Dessa förslag, är tillsammans med en aktiv förskole- och 
skolpolitik som fokuserar på tidiga insatser, särskilt viktiga 
för unga personer med en svag språkförankring i hemmet. 
Sommaren blir lätt en period där unga med svag kontakt med 
svenska språket tappar i utvecklingen och andelen elever som 
behöver extra stöd i läsningen har ökat lavinartat. Grunden till 
läslust och god läsförståelse måste läggas tidigt i barnens liv. 
Därför bör motionen bifallas. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett gemensamt förslag 
från Andréa Hedin med flera (M) och Claes Nyberg (C). Förslagen 
ställs mot varandra och ordföranden finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/2305-2 Tjänsteutlåtande - Läslust och tillgång 
till böcker bland staden barn och unga 

Sida 24 (28)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-08-29 

 UTBF 2024/2305-1.1 Motion om läslust och tillgång till 
böcker bland stadens barn och unga 
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§ 15 
Motion om ett modernt och tillgängligt 
föräldraskapsstödsprogram i grundskolan  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/389 
UTBF 2024/2351 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Emil Rapp (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat motionen ”Ett modernt och 
tillgängligt föräldrastödsprogram i grundskolan” av Andréa Hedin 
(M) till utbildningsnämnden för yttrande. Enligt motionen bör 
staden satsa på att öka antalet deltagande föräldrar på 
föräldraskapsstödsutbildningar. 
  
Motionen föreslår att relevanta föräldraskapsstödsutbildningar 
anpassas i syfte att kunna hållas i, och tillsammans med, 
grundskolorna och att modellen testas som ett pilotprojekt på några 
utvalda grundskolor. 
  
Förvaltningen vill i sammanhanget lyfta fram att det redan idag 
finns en väl etablerad samverkan mellan socialtjänst och skola. I 
alla stadens stadsdelar erbjuds föräldraskapsstödsprogram till 
föräldrar och flera grundskolor har personal som är utbildade i 
bland annat Alla barn i centrum (ABC). 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 20 augusti 2024. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 22 augusti 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Emil Rapp (L) och 
Claes Nyberg (C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Moderaternas (M), Liberalernas (L) och Centerpartiets (C) förslag 
till beslut enligt följande: 
  

1. Att tillstyrka motionen. 
2. Att därutöver anföra: 

  
Engagerade föräldrar och stark vuxennärvaro är viktiga 
komponenter i barn och ungas utveckling och därmed också 
en viktig skyddsfaktor i barns liv. Det är glädjande att så 
många remissinstanser är positivt inställda till motionen och 
dess intentioner och förslag. Föräldraskapet är inte enkelt och 
ibland kan det finnas skäl att behöva stöd, råd och tips såväl i 
de stora föräldraskapsfrågorna som i de mindre. 
  
Det är vår vision att tröskeln till socialtjänstens hjälp ska vara 
så låg som möjligt och det förutsätter att stockholmarna 
känner ett förtroende för socialtjänsten samt att den är 
tillgänglig. Motionens förslag om att erbjuda 
föräldraskapsstödsprogram i anslutning till exempelvis 
skolornas föräldramöten syftar också till att etablera och 
stärka kontakt mellan föräldrar i skolan. Genom att möta 
klasskamraters föräldrar och utbyta erfarenheter, information 
och kontaktuppgifter kan vuxennärvaron runt en större grupp 
barn/ungdomar stärkas. 
  
Målsättningen med motionen är att främja en trygg uppväxt 
för fler barn, minska konflikter i och utanför skolan samt att 
minska risken för att barn och unga rekryteras till kriminella 
miljöer. Det står en ny socialtjänstlag för dörren vars syfte 
och mål ligger i linje med motionens intentioner, därför bör 
motionen bifallas i sin helhet. I samband med ett införande av 
motionens förslag är det också tydligt att ansvarsfördelningen 
är tydlig. Enbart för att skolans lokaler används och att 
föräldraskapsstöd anordnas i anslutning till andra 
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föräldraaktiviteter i skolan är det angeläget att det inte blir ett 
nytt uppdrag som skolans personal ska få huvudansvaret för. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett gemensamt förslag 
från Andréa Hedin med flera (M), Emil Rapp (L) och Claes Nyberg 
(C). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till det gemensamma förslaget till beslut från Andréa 
Hedin med flera (M), Emil Rapp (L) och Claes Nyberg (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/2351-2 Tjänsteutlåtande - Ett modernt och 
tillgängligt föräldraskapsstödsprogram i grundskolan 

 UTBF 2024/2351-1.1 Motion om ett modernt och tillgängligt 
föräldraskapsstödsprogram i grundskolan  
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